
Protokół Nr 6/2019
posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej

odbytego w dniu 29 kwietnia 2019 r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności oraz zaproszeni goście
w osobach:
 Jan Leszek Wiącek Burmistrz Wołczyna
 Bogusław Adaszyński Zastępca Burmistrza
 Katarzyna Krawiec Skarbnik Gminy
 Agnieszka Wilczek Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Wołczynie 
 Tomasz Olejnik Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
 Mariusz Pieńkowski Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
 Marcin Kaczmarczyk Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Rekreacji
 Marcin Dłubak Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Inwestycji.

Porządek posiedzenia członkowie Komisji otrzymali wraz z zawiadomieniami o Komisji  
(zał. nr 1).

Przewodniczący Rady Miejskiej – wnioskował o wprowadzenie do porządku posiedzenia projektu
uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego
w zakresie rozwoju sportu na obszarze Gminy Wołczyn, 
- projekt uchwały zaproponował wprowadzić jako pkt 5 i).

W/w wniosek przyjęty został pozytywnie jednogłośnie w obecności 14 członków Komisji.

Ad. 2 
Wnioski i zapytania:

Radny Mrugalski – pytał, co z remontem świetlicy w Ligocie Wołczyńskiej?

Radny Mały – poruszył sprawę zawalenia się mostu.

Radna Mazurczak – zwróciła uwagę, że podczas pożaru w Szumie okazało się, że był nieczynny
hydrant, pytała czy ZWiK będzie sprawdzał ich aktywność?

Radny Łuczek – prosił o zwrócenie uwagi w sprawie udzielania odpowiedzi mieszkańcom na ich
pisma.

Radny Ryszard Nowak – pytał, co z remontem remizy OSP w Komorznie?

Ad. 3 
Sprawozdanie  z  działalności  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Wołczynie  oraz  sprawozdanie
z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2018 rok

Pani Agnieszka Wilczek – przedstawiając sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej
zwróciła uwagę na sprawy:
- realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”, który był realizowany w formie
posiłków, świadczenia pieniężnego na zakup posiłków lub żywności oraz dowozu posiłku,
- zmianę kryterium dochodowego w związku z czym znaczna ilość osób mogła skorzystać z tej
formy pomocy,



-  na  realizację  tego  programu  pozyskaliśmy  dotację  z  budżetu  państwa  w  wysokości  80%
poniesionych wydatków, a po stronie gminy było 20% kosztów z tego tytułu,
- Ośrodek kieruje do CISPOL w Polanowicach, w 2018 roku do zatrudnienia socjalnego skierowano
7 osób, które wykonują prace na rzecz gminy,
-  Ośrodek  prowadzi  stołówkę,  przygotowuje  i  wydaje  gorący  posiłek  –  2018  r.  wydano  2880
posiłków dla około 115 osób,
- Ośrodek przyjął i rozpatrzył 1650 wniosków o różnego rodzaju pomoc zakończone wydaniem
decyzji,  pracownicy  socjalni  sporządzili  w  tych  sprawach  każdorazowo  rodzinny  wywiad
środowiskowy,
-  wykonywane  są  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  od  2018  roku  usługi
świadczone są również w sołectwach,
- w Ośrodku działa Zespól Interdyscyplinarny,
- wydawane są Karty Dużej Rodziny – karty wydano dla 20 rodzin,
- wydano 36 decyzji przyznające prawo do świadczeń zdrowotnych ,
-  udzielono specjalistycznego wsparcia w postaci  23 porad radcy prawnego i  145 konsultacji  z
psychologiem,
- w ciągu roku prowadzona jest zbiórka odzieży używanej dla osób potrzebujących,
- we współpracy ze Stowarzyszeniem „Dwa serca” wydano ponad 73 tony żywności dla 950 osób.

Radny Łuczek – pytał, jak wygląda organizacja wydawania tej żywności, 
- czy było osuszenie piwnicy w budynku OPS, kiedyś była zalewana?

Pani Wilczek – stwierdziła, że jest to żywność z programu unijnego – to są dwa razy do roku jabłka
oraz z Banku Żywności – wydawane są skierowania na podstawie kryterium żywnościowego, 
-  przywóz  żywności  –  Bank  Żywności  dysponuje  samochodem  jak  mogą  to  dowożą,  a  inne
pojedyncze produkty dowożone są dzięki uprzejmości Burmistrza samochodem z Urzędu,
- po kontroli Banku Żywności w ich ocenie dystrybucja żywności odbywa się wzorcowo,
- odbyła się również kontrola NIK i PIP – obie zakończyły się małymi uwagami,
- piwnica została wzmocniona, nie ma wody są zamontowane osuszacze.

Burmistrz  – zwrócił  uwagę,  że nie  wszystkie  gminy z województwa opolskiego przystąpiły  do
programu, na terenie opolszczyzny różnie odbywa się dystrybucja żywności, 
- dary przywożone są partiami i rozdysponowane.

Radny  Pasternak  –  pytał,  czy  zaplanowana  kwota  40  tys.  zł  na  termomodernizację  jest
wystarczająca, czy nie warto zrobić generalnej termomodernizacji?
- czy nie widzi Burmistrz potrzeby zorganizowania pomieszczenia na przechowywanie żywności.

Burmistrz – stwierdził, że 40 tys. zł to są środki zaplanowane jedynie na projekt, nie wiemy jeszcze
jaki będzie zakres.

Pani Wilczek – podkreśliła, że budynek jest z 1928 r., wszystko wymaga remontu, 
- w miarę możliwości finansowych staramy się remontować w pomieszczeniach, między innymi
wymieniona  została  podłoga,  umeblowanie,  ogrodzenie  obiektu,  trochę  przestarzały  jest  sprzęt
komputerowy, piwnica również pozostawia wiele do życzenia, do wymiany są również okna.

Członkowie nie wnieśli uwag do przedłożonych sprawozdań.

Następnie  Kierownik  OPS  przedstawiła  „Ocenę  zasobów  pomocy  społecznej”  -  przedłożone
sprawozdanie jest bardzo obszerne jest w formie opisowej i tabelarycznej, 
- dane w ocenie przedstawiają sytuację społeczno-demograficzną oraz działania stawianie przed
realizatorami z zakresu pomocy społecznej oraz porównanie do lat poprzednich,



- prosiła o zadawanie pytań.

Radny Łuczek – zwrócił uwagę na zakup samochodu dla OPS, 
- pytał, czy zakup był zasadny i czy samochód jeździ po terenie?

Pani Wilczek – stwierdziła, że zakup samochodu był zasadny, koszt zakupu wyniósł 43 tys. zł, 
-  teren gminy podzielony jest  na 7 rejonów opiekuńczych, z samochodu korzystają pracownicy
pionu socjalnego, którzy jeżdżą na wywiady oraz opiekunki wykonujące usługi specjalne.

Ocenę zasobów pomocy społecznej – przyjęto bez uwag.

Ad. 5 

Zaopiniowanie projektów uchwał:

Pani Agnieszka Wilczek – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka
Pomocy Społecznej w Wołczynie (załącznik do protokołu), 
- przedłożony projekt uchwały wynika z konieczności dostosowania zapisów statutu do aktualnych
przepisów prawa.

Dyskusji nie było.

W/w projekt  uchwały  zaopiniowany został  pozytywnie  jednogłośnie  w obecności  14  członków
Komisji.

Skarbnik  Gminy –  omówiła  propozycje  zmian  do  projektu  uchwały  w sprawie  zmian  budżetu
gminy Wołczyn na 2019 rok (załącznik do protokołu), 
-  wprowadziła  autopoprawkę  dotyczącą  zwiększenia  dochodów  z  tytułu  otrzymanej  dotacji  w
wysokości 149 871,00 zł,
- następnie omówiła wprowadzane zmiany.

Dyskusji nie było.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  gminy  Wołczyn  zaopiniowany  został  pozytywnie
jednogłośnie w obecności 14 członków Komisji.

Skarbnik przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie ustalenia  poboru podatków w drodze inkasa,
wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso (załącznik do protokołu), 
- podkreśliła, że inkasentami są sołtysi, w związku z zakończeniem kadencji poprzednich sołtysów i
wyborami  sołtysów  na  kolejną  kadencję  niezbędne  jest  podjęcie  uchwały  w  celu  aktualizacji
imiennego wykazu inkasentów do poboru podatków w sołectwach.

Dyskusji nie było.

W/w projekt  uchwały  zaopiniowany został  pozytywnie  jednogłośnie  w obecności  14  członków
Komisji.

Skarbnik  Gminy  –  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  wniesienia  przez  Gminę  Wołczyn
wkładu  pieniężnego  i  objęcia  dodatkowych  udziałów  w  podwyższonym  kapitale  zakładowym
Spółki PGKiM w kwocie 100 tys. zł (załącznik do protokołu).



Radny Łuczek – pytał, na co Spółka PGKiM zamierza przeznaczyć ten wkład, czy będą to zakupy
inwestycyjne?

Pan Tomasz Olejnik - stwierdził, że plan jest taki, aby firma wzbogaciła się o zamiatarkę.

Radny  Pasternak – pytał, czy to będzie sama zamiatarka z opcją odśnieżania, ponieważ są takie
traktorki z różnymi przystawkami.

Pan Olejnik – stwierdził, że nie będzie to nowa , zależy co uda się znaleźć.

Projekt uchwały zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 14 członków Komisji.

Następnie  przedstawiony  został  projekt  uchwały  w  sprawie  wniesienia  przez  Gminę  Wołczyn
wkładu  pieniężnego  i  objęcia  dodatkowych  udziałów  w  podwyższonym  kapitale  zakładowym
Spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji (załącznik do protokołu).

Pan Pieńkowski – podkreślił, że środki w wysokości 170 tys. zł przeznaczone zostaną na pokrycie
kosztów  dokumentacji  projektowej  w  celu  osiągnięcia  wskaźnika  skanalizowania  aglomeracji
Wołczyn w miejscowościach Świniary Wielkie i Wierzbica Dolna.

Dyskusji nie było.

W/w projekt  uchwały  zaopiniowany został  pozytywnie  jednogłośnie  w obecności  14  członków
Komisji.

Realizując porządek posiedzenia p. Kaczmarczyk – przedstawił dwa projekty uchwał, które  Rada
Miejska podejmowała na wcześniejszej sesji, t.:
- w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej nr 1 im. Marii Konopnickiej w Wołczynie i
w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej nr 2 im. Henryka Sienkiewicza w Wołczynie,
- stwierdził, że w/w projekty uchwał wracają pod obrady z powodu zakwestionowania przez nadzór
Wojewody zapisu wejścia w życie po 14 dniach, powinno być „Uchwala wchodzi w życie z dniem
podjęcia”.

Dyskusji nie było.

Projekt  uchwały  w  sprawie  likwidacji  Szkoły  Podstawowej  nr  1  im.  Marii  Konopnickiej w
Wołczynie zaopiniowany został pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
- za pozytywnym zaopiniowaniem - 14 głosów
- przeciw – 0 głosów
- wstrzymujących się – 1 głos.

Projekt  uchwały  w  sprawie  likwidacji  Szkoły  Podstawowej  nr  2  im.  Henryka  Sienkiewicza  w
Wołczynie zaopiniowany został pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
- za pozytywnym zaopiniowaniem - 14 głosów
- przeciw – 0 głosów
- wstrzymujących się – 1 głos.

Burmistrz  –  zabierając  głos  przedstawił  trzy  wnioski  wraz  z  uzasadnieniem  o nadanie  odznaki
„Zasłużony dla Miasta i Gminy Wołczyn” dla :



- Pani Ireny Kuśmierz - od  1999 roku do dziś pełni funkcję Przewodniczącej tego Koła. Przez cały
czas prowadzi aktywną działalność na rzecz poprawy życia seniorów z gminy Wołczyn. 
Wołczyńskie  Koło  pod przewodnictwem pani  Ireny jest  ciągle  aktywne.  Aktualnie  zrzesza  170
członków.  Jest  inicjatorką  i  współorganizatorką  wielu  przedsięwzięć  dedykowanych  seniorom,
m.in. okolicznościowych zabaw, spotkań z ciekawymi ludźmi, kursu komputerowego. Organizuje
wiele imprez kulturalno-rozrywkowych.
- Pani Bożeny Kansy -  od 36 lat jest mieszkanką naszej gminy. Pracę zawodową rozpoczęła w 
1983 r. w Szkole Podstawowej w Krzywiczynach jako nauczyciel matematyki. W latach 
późniejszych uczyła również informatyki. Od 1999 – 2002 sprawowała funkcję dyrektora tej szkoły.
Po reformie oświaty podjęła pracę w wołczyńskim gimnazjum i liceum. Poza pracą zawodową 
realizowała i do dzisiaj realizuje swoją pasję, jaką jest malowanie obrazów oraz pisanie wierszy. 
Obrazy prezentowane są na różnych wystawach, które rozsławiają i promują gminę Wołczyn. Jest 
laureatką „Wołczyńskiego Isandra” w kategorii „Promocja Miasta i Gminy Wołczyn”.

- Pana Sławomira Pąsika - od urodzenia jest mieszkańcem naszej gminy. Swoją strażacką pasję 
rozpoczął w Ochotniczej Straży Pożarnej w Gierałcicach kiedy miał 12 lat. Od 1997 r. jest kierowcą
ratownikiem. Posiada przeszkolenie pożarnicze, kurs kwalifikowanej pierwszej pomocy i 
uprawnienia do kierowania pojazdami uprzywilejowanymi. Przez trzy kadencje był zastępcą 
Naczelnika, aktualnie drugą kadencję pełni obowiązki Prezesa OSP w Gierałcicach. Mając 17 lat 
uczestniczył w wielkim pożarze lasu w Kuźni Raciborskiej. W czasie swojej społecznej służby poza
akcjami ratowniczo-gaśniczymi zaangażowany jest
w prace konserwatorsko-gospodarcze remizy. Chętnie wspiera działania na rzecz Sołectwa oraz 
działania OSP poprzez zabezpieczanie imprez lokalnych „Dni Wołczyna”, Wyścig Kolarski, Biegi 
Uliczne, zawody strażackie i wiele innych.

Burmistrz – zachęcał, aby wyszukiwać takich ludzi w swoich obszarach i zgłaszać, bo nie musi to 
być tylko z rekomendacji burmistrza.

Dyskusji nie było.

Projekty uchwał (3)  w sprawie nadania odznaki zasłużony dla miasta gminy Wołczyn 
zaopiniowane zostały pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.

W dalszej kolejności Pan Kaczmarczyk – przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w 
sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego w zakresie rozwoju sporu na 
obszarze gminy Wołczyn (załącznik do protokołu), 
- zmian polega na rozszerzeniu katalogu wydatków na jaki klub może otrzymać wsparcie z budżetu 
i majątku gminy, między innymi na pokrycie kosztów obsługi administracyjnej i finansowej zadania
(np. obsługa księgowa, koordynator projektu, utrzymanie rachunku bankowego).

Dyskusji nie było.

W/w projekt uchwały zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków 
Komisji.



Ad. 6

W odpowiedziach na zapytania głos zabrali:

Pan Pieńkowski – odnosząc się do sprawy hydrantów, stwierdził, że Spółka robi przeglądy, jednak 
zdarza się że hydrant jest uszkodzony przez uderzenie samochodem, prosił o zgłaszanie takich 
sytuacji, tam gdzie nie da się naprawić zostanie zakupiony nowy.

Pan Dłubak – odnośnie zarwanego mostu podkreślił, że sprawa zgłoszona została na policję, 
sprawca chce skorzystać ze swojej polisy, 
- odbudowa mostu nastąpi jeżeli ubezpieczenie pokryje koszty, jesteśmy na etapie odzyskania 
odszkodowania,
- rozważamy zwiększenie tonażu.

Radna Schatt – pytała o termin realizacji budowy placu zabaw i siłowni w Skałągach oraz czy jest 
pozwolenie na ustawienie zestawów do ćwiczeń w parku zabytkowym?

Pan Dłubak – aktualnie szukamy oferenta na wykonanie tego zadania.

Burmistrz – zabierając głos przypomniał, że 2 maja jest Dniem Flagi, prosił o wywieszenie flag, 
aby miasto i wsie były patriotyczne, 

- 3 maja uroczysta sesja poprzedzona mszą św. za ojczyznę, podczas sesji wręczenie odznak 
zasłużony dla miasta i gminy oraz dla dwóch par medali za długoletnie pożycie małżeńskie, po sesji
otwarcie uroczyste naszego żłobka,

- prosił również o przedyskutowanie w sołectwach odnośnie organizacji Dożynek Gminnych.

Na tym zakończono posiedzenie komisji.

                                                                                                   Przewodniczący Komisji 

                                                                                                            Ryszard Nowak

Protokołowała

Julita Matelska


